
 
Fullmäktigeledamoten Christer Friis m.fl.:s motion om återvinning och cirkulär ekonomi i Pargas stads 
verksamhet 
 
Stadsfullmäktige 25.10.2021 § 132  
   
Beslut Stadsfullmäktige antecknade följande motion för kännedom: 

 
”I Pargas stads strategi, som godkänts av stadsfullmäktige, står det följande:   
- Vi tar steget mot kolneutralitet  
- Vi satsar på återvinning och återbruk  
- Vi betonar hållbar utveckling  
 
Dessa välformulerade teser bör även omsättas i praktiken i stadens verksamhet, 
så är nu inte fallet. Då man med egna ögon sett hur bl.a. rivningen av Träsk skola 
gick till, kan man konstatera att stadens strategi i miljöfrågor är tomma ord.   
 
Staden bör ha tydliga direktiv, för hur tömningen av fastigheter, som staden 
avyttrar eller river, ska skötas på ett miljövärdigt sätt. Åtgärder som gynnar 
cirkulär ekonomi och återvinning bör prioriteras, framom soptippen.   
 
Yrkande: - att staden ålägger förvaltningarna att följa stadens miljöstrategi i sina 
verksamheter.” 

 
 __________________ 
 
Stadsstyrelsen 28.03.2022 § 92  
  
 
Beredare Miljövårdschef Carl-Sture Österman, tfn 044 458 5927 
 fornamn.efternamn@pargas.fi 
 

Motionsställarna har rätt i sitt yrkande; de principer i strategier och program, 
som fastslås av stadsfullmäktige, bör i verksamheten följas och tillämpas även av 
stadens avdelningar, enheter, tjänsteinnehavare och arbetstagare. 
 
Internt inom staden har gjorts upp direktiv för hur tömning av fastigheter, som 
staden ämnar sanera eller riva, ska skötas. På senare tid har åtgärderna och 
samarbetet i dessa ärenden, mellan användarna av fastigheterna och stadens 
fastighetsverk, förbättrats. 
 
Vad gäller det i motionen nämnda fallet, tömning, delvis rivning och ombyggnad 
av Träsk skola, kan följande konstateras; verksamheten, med en stor del av 
material och lösöre flyttade redan 2019 till tillfälliga utrymmen i Näsby. Efter flera 
behandlingar beslöts slutgiltigt och anvisades år 2021 medel för att Träsk skola 
med snabb tidtabell delvis rivs, delvis sparas och byggs om. Fastighetsverket, 
tillsammans med hem och skola i Houtskär gick därefter noggrannt igenom vad 
av i skolhuset kvarvarande lösöre som skulle sparas, övrigt prissattes och sattes 
med bildningschefens beslut till försäljning via hem och skola. I april beslöts att 
skolan ska tömmas, därvid flyttades sådant lösöre som skulle sparas till två 
kontainrar som placerades på skolgården. 
 
Vid rivningen, som upphandlats och utfördes av utomstående entreprenör, 
sorterades nog rivningsmaterialet enligt anvisningar, bl.a trä, metall och bergull 
skilt. Ett problem vid rivningar, där staden så gott som uteslutande använder sig 



av utomstående entreprenörer, är att då rivningsarbetet inleds är det 
svårt/nästan omöjligt att ta tillvara enskilda återanvändningsbara byggnadsdelar. 
Dels inverkar här arbetssäkerhet, dels det faktum att entreprenören ofta utför 
rivningen med spänd tidtabell. 
 
Ett fungerande tillvägagångssätt för framtiden kunde vara att innan anbud om 
rivning begärs in, skulle internt av fastighetsverket bestämmas vilka 
byggnadsdelar som kan/behöver tas tillvara, hur dessa hanteras och var de 
eventuellt kan mellanlagras. Detta skulle beaktas då anbud för rivning begärs in. I 
dagens läge är situationen tyvärr sådan att vid offentligt byggande kan sällan 
återanvändas begagnade byggnadsdelar som fönster, dörrar, 
ventilationsmaterial, värmeelement etc. I många fall är detta inte ens tillåtet, i 
praktiken lämpar sig dylikt material bäst att använda vid sanering eller 
ombyggnad av privata fastigheter. Till detta passar dock material från stora 
offentliga byggnader ofta dåligt på grund av storlek och modell. 
 
Det faktum, att det i dag i Pargas saknas en återvinningscentral, försvårar 
återvinning och återbruk av användbart lösöre och annat material som kunde 
återanvändas. Föreningen Curatio upprätthåller ännu ett lager för 
återanvändbara byggnadsdelar, men deras lagerutrymme hotas nu av stängning. 
 
Stadsstyrelsen beslöt 28.2.2022 tillsätta en arbetsgrupp för att göra upp ett miljö-
/klimatprogram för staden. I detta program finns möjligheter att beakta 
hållbarhetsaspekter, cirkulär ekonomi och återvinning. Efter att en strategisk plan 
gjorts upp behöver ännu i samarbete med sektorerna uppgöras konkreta 
åtgärdsprogram som det åligger stadens avdelningar och sektorer att i sin 
verksamhet efterfölja. 

 
Föredragande Stadsdirektör Patrik Nygrén, tfn 040 511 4383 
 fornams.efternamn@pargas.fi 

 
Beslutsförslag Stadsstyrelsen beslutar att godkänna miljöavdelningens redogörelse och föreslå 

att fullmäktige förklarar motionen slutbehandlad. 
 
I det miljöprogram för staden som ska göras upp bör beaktas hållbarhet, cirkulär 
ekonomi och återvinning. Internt behöver ses över tillämpningen av direktiven 
för tömning och hantering av fastigheter som ska rivas och material som kan 
styras till återvinning. Staden medverkar till att bereda möjligheter att i 
samarbete med vårt regionala avfallsbolag och tredje sektorn på nytt starta upp 
en fungerande återvinningscentral i Pargas. 
 

Beslut Förslaget godkändes. 
 
Delgivning Efter stadsfullmäktiges beslut: Ledningsgruppen, motionsställaren 
 
 __________________ 
 
 
Stadsfullmäktige 25.04.2022 § 40    
1160/11.00.01/2021    

 
Beslutsförslag Stadsfullmäktige 

 
1) beslutar att godkänna den redogörelse som avgetts med anledning av 



motionen 
2) förklarar motionen slutbehandlad. 
 

Beslut Stadsfullmäktige  
 
1) beslöt att godkänna den redogörelse som avgetts med anledning av motionen  
2) förklarade motionen slutbehandlad. 

 
Delgivning Ledningsgruppen, miljövårdschefen, miljöavdelningen, motionsställaren 
 
 __________________ 


